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PROTOKÓŁ NR XXIX/2020 

Z NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 18 grudnia 2020 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 14:05. Obecni ciałem byli przewodniczący, burmistrz, skarbnik, 

sekretarz i radny Jerzy M. Sołdek. 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek. Poinformował, że „sesja 

jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Poprosił następnie radnych, by 

potwierdzili kworum (poprzez wciśnięcie przycisku Kworum w programie eSesja). Stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 14 na 15 Radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Powitał wszystkich radnych, burmistrza, skarbnika, sekretarza oraz 

wszystkich oglądających i słuchających transmisji w kanale internetowym. 

Radny Wojciech Pawłocik nieobecny usprawiedliwiony 

Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (05:23). 

Przewodniczący Sesji odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Burmistrza o działalności między sesjami Rady. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu uzdrowiska Nałęczów. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej o charakterze 

użyteczności publicznej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy Nałęczów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego na terenie gminy 

Nałęczów. 

9. Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski.  

10. Odpowiedzi na zapytania. 

11. Interpelacje.  

12. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Sesji (06:22) złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 8. Podjęcie uchwały 

w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku leśnego na terenie gminy Nałęczów. Następnie – 

wobec braku ze strony radnych innych wniosków do porządku obrad – Przewodniczący Sesji (07:11) 

poddał pod głosowanie zaktualizowany porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie 

(głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 3. 

Informacja Burmistrza o działalności między sesjami Rady. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (7:44) poinformował, że na 29 grudnia 2020 r. 

zaplanowana jest Sesja zwyczajna i wówczas przedstawi pełna informację o swojej działalności 

w okresie 24 listopada do 18 grudnia 2020 r. Dzisiaj w skrócie przedstawi głównie zadania 

inwestycyjne. 

Inwestycje: 

1. Dzisiaj w godzinach porannych odbył się odbiór autobusu elektrycznego, który został dostarczony 

do Gminy Nałęczów w ubiegłym tygodniu i we właściwym terminie zgodnie z umową.  

2. Dobiegają końca  prace związane z zagospodarowaniem terenu przy PKP.  

3. Zakończono prace związane z przebudową parkingu przy kościele, obecnie trwa montaż barierek 

zabezpieczających parking od strony skarpy.  

4. Przyznane zostały nam środki w ramach Funduszu Inwestycji Lokalnych na wniosek Gminy 

Nałęczów i otrzymaliśmy dofinansowanie, które już wpłynęło na nasze konto w Urzędzie na 

następujące zadania inwestycyjne: 

a) budowa parkingu przy Osiedlu Dulębów, 

b) budowa tężni, 

c) budowa kanalizacji w Cynkowie, 

d) zagospodarowanie terenów zielonych i mała architektura na terenie Parku Zdrojowego oraz 

w samym mieście. 

5. Po przetargu, wczoraj podpisał umowę na dostawę roweru miejskiego w ramach Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych. Kwota finalna około 600.000 zł. Termin dostawy rowerów do końca 

lutego 2021 roku. 

6. Przyznano nam środki w kwocie ponad 780.000 zł na realizację Programu Senioralnego na 

potrzeby mieszkańców Ludwinowa i Czesławic, ale również będzie służył seniorom z całej Gminy. 

7. W ramach zawartych umów z firmami BUDIMEX  i TRAKTEK, które realizują przebudowę linii 

kolejowej Lublin – Warszawa zostały wykonane nakładki na drogach w: Drzewcach – Kolonii, 

Czesławicach i Sadurkach  

8. Dobiegają końca prace odbiorowe sieci kanalizacji w Sadurkach. Składane są dokumenty związane 

z inwentaryzacją powykonawczą. 

9. Trwa budowa ciągu pieszo – rowerowego w Sadurkach. Ze względu na sytuację Covidową i na 

pewne dodatkowe rozwiązania projektowe, które musimy zastosować, przedłużamy termin 

wykonania tego zadania do połowy marca 2021 roku. 

10. Dobiegają końca  prace związane z budową dróg KDD-4, KDD-5 i KDD-2 w Bochotnicy. Obecnie 

są montowane oprawy oświetleniowe na słupy. Wczoraj malowano pasy na przejściach dla 

pieszych. W ramach tych prac została wykonana nakładka asfaltowa  na odcinku od drogi 

wojewódzkiej 830 w kierunku Choin do miejsca na którym firma STRABAG miała swoja bazę. - - 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. (15:34) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (15:44) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 
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Przewodniczący Sesji (29:26) zapytał, czy ktoś z państwa zgłasza się do dyskusji. Chętnych do 

zabrania głosu nie było, zatem przewodniczący poprosił (29:46) przewodniczącą komisji budżetowej 

o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(29:56) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2020 r. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

na 2020 rok - opiniuje pozytywnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (30:12) odczytał projekt uchwały Nr XXIX/198/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 18 grudnia 2020 r. w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

Uchwała Nr XXIX/198/20 (30:58) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu uzdrowiska Nałęczów. (32:30) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (32:45) dokonał wprowadzenia w zagadnienie 

uchwały informując, że zmiana punktowa w statucie uzdrowiska jest związana z wnioskiem 

Sanatorium Uzdrowiskowe „Ciche Wąwozy” dotyczącym perspektyw i możliwości rozbudowy 

obiektu w przyszłości. W ramach rozbudowy sanatorium wnioskuje o powiększenie budynku o jedną 

kondygnację. Stąd ta zmiana punktowa w statucie dotycząca wysokości budynku z 14 m na 17m 

licząc od powierzchni gruntu do kalenicy dachu. Po podjęciu uchwały będziemy mogli procedować tą 

zmianę w kolejnych dokumentach planistycznych jak Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego i miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, które to 

dokumenty odnoszą się do zapisów w statucie uzdrowiska. 

Przewodniczący Sesji (33:50) zapytał, czy są jakieś pytania. Chętnych do zabrania głosu nie było, 

zatem przewodniczący poprosił (34:06) przewodniczącego komisji uzdrowiskowej o odczytanie opinii 

do projektu uchwały. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (34:14) przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie zmiany statutu uzdrowiska Nałęczów - opiniuje pozytywnie przy 6 głosach 

„za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (34:24) odczytał projekt uchwały Nr XXIX/199/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 18 grudnia 2020 r. w sprawie zmiany statutu uzdrowiska Nałęczów. 

Uchwała Nr XXIX/199/20 (36:40) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej o charakterze 

użyteczności publicznej. (37:11) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (37:34) Pan Marcin Olszak – Sekretarz Urzędu dokonał 

wprowadzenia w zagadnienie uchwały informując, że obowiązująca ustawa z dnia 16 maja 2019 r. 

o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej stwarza 

możliwość ubiegania się o dopłatę na realizację zadań własnych organizatorów w zakresie przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej ze środków Funduszu. Dlatego konieczna jest 

zgoda Rady Miejskiej w Nałęczowie na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych podlegających dopłacie ze środków Funduszu 
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rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Należy zaznaczyć, że 

Gmina Nałęczów złożyła stosowny wniosek o dopłatę na 2021 r. do Lubelskiego Urzędu 

Wojewódzkiego i otrzymała decyzję o objęciu opłatą. 

Przewodniczący Sesji (39:18) zapytał, czy są jakieś pytania.  

Radny Jerzy Pyśniak (39:26) 

Poprosił Burmistrza o wyjaśnienie kwestii Dworca PKP, który kiedyś był w Drzewcach-Kolonii, 

a obecnie jest w Piotrowicach, żeby ludzie wiedzieli, że transport publiczny będzie również 

z Nałęczowa do Dworca PKP, bo w uchwale nie jest zapisany dworzec. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (40:12) wyjaśnił, że treść tej uchwały 

z wymienionymi miejscowościami dotyczy takiego zakresu kursowania autobusu: od Nałęczowa do 

Dworca Kolejowego do Piotrowic, do Bronic i Bronic- Kolonii. Na trasie kursowania autobusu jest 

Dworzec Kolejowy. 

Radny Jerzy Pyśniak (40:41) 

Od kiedy będzie uruchomiony transport publiczny. Dobrze byłoby, aby mieszkańcy wiedzieli o tym 

wcześniej. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (40:56) odpowiedział, że informacja na ten temat 

będzie wystosowana do mieszkańców odpowiednio wcześniej. Obecnie jeszcze nie może podać 

konkretnego terminu z uwagi na to, że dopiero dzisiaj autobus został odebrany. Pozostają jeszcze do 

załatwienia czynności rejestracyjne pojazdu i wyłonienie operatora na podstawie uchwały, która 

będzie przedłożona na kolejnej Sesji w dniu 29 grudnia br. Realnie uruchomienie tej komunikacji 

może nastąpić w lutym lub marcu następnego roku. 

Radny Jerzy M. Sołdek (41:56) 

Gdzie będzie garażował nowy autobus, czy na parkingu w centrum. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (42:27) odpowiedział, że między innymi tego mają 

dotyczyć zasady wyłonienia operatora. Aby podmiot, który będzie świadczył te usługi zabezpieczył 

miejsce postojowe, możliwość ładowania i podstawienia pojazdu zastępczego, gdyby była taka 

konieczność. Sposób ładowania jest na tyle prosty, że w każdej lokalizacji, gdzie jest gniazdo siłowe 

będzie można ten autobus naładować i nie jesteśmy ograniczeni konkretnym miejscem do ładowania. 

Stacja do ładowania na placu miejskim również umożliwia ładowanie tego autobusu. 

Radny Adam Kozak (44:26)  

Nawiązując do rozmowy w sprawie autobusu elektrycznego, może watro byłoby poruszyć temat, 

w jakiej perspektywie czasowej orientacyjnie i jakie mamy plany, co do ewentualnej rozbudowy tej 

komunikacji. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (45:09) odpowiedział, że jego punkt widzenia jest 

taki, że około 3 miesiące powinniśmy poświęcić na testowanie tego systemu w oparciu o autobus 

elektryczny i trasy, które zostaną wyznaczone, aby zobaczyć jakie będą efekty i faktyczne koszty. 

Będziemy rozważać możliwość dowozu dzieci do szkół i zaspokajanie potrzeb mieszkańców 

w zakresie komunikacji. Również musimy przekonać się, czy potencjał autobusu pozwoli nam na 

uruchomienie dodatkowych tras, ponieważ zasięg deklarowany przez dostawcę, to 220 km na jednym 

ładowaniu.  

Radny Jerzy Pyśniak (47:56) 

Zapytał jaki to jest autobus i na ile miejsc pasażerskich oraz jaka będzie częstotliwość kursowania. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (48:28) odpowiedź na drugą cześć pytania Państwo 

już poznaliście. Autobus posiada około 20 miejsc, wielkość została dostosowana do naszych dróg, aby 

mógł się bezkolizyjnie poruszać. Biorąc pod uwagę zapotrzebowanie na tych trasach jest to optymalna 

wielkość. Jest to standardowy busik z miejscami dla osób niepełnosprawnych i platformą do 
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wjechania wózkiem oraz z miejscami stojącymi. W momencie, jak pojazd będzie dopuszczony do 

ruchu zapraszam wszystkich radnych na wspólną przejażdżkę po nowo wybudowanej drodze na 

Bochotnicy. 

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, zatem przewodniczący poprosił (50:01) 

przewodniczącego komisji uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (50:07) przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej o charakterze użyteczności 

publicznej - opiniuje pozytywnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (50:21) odczytał projekt uchwały Nr XXIX/200/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 18 grudnia 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej 

o charakterze użyteczności publicznej. 

Uchwała Nr XXIX/200/20 (51:14) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

14 głosach „za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy Nałęczów. 

(51:40) 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (52:07) dokonał wprowadzenia w zagadnienie 

uchwały informując, że mamy ustawowy obowiązek, aby raz na dwa lata przeprowadzić aktualizację 

granic obszaru aglomeracji. Do końca bieżącego roku taki obowiązek musimy spełnić. W 2018 roku 

Komisja Europejska wszczęła przeciwko Polsce dochodzenie wyjaśniające związane z tym, że 

w wielu samorządach uchwalone granice aglomeracji opierały sie na złych przesłankach i były pewne 

uchybienia. W tych samorządach znajdował się również Nałęczów. Tutaj nie było złej woli z niczyjej 

strony, bo radni poprzedniej kadencji taką uchwałę głosowali. Chodziło też o to, że w pewien sposób 

strategiczny ustanawiane były granice aglomeracji po to, aby gmina mogła ubiegać się 

o dofinansowania na gospodarkę ściekową – budowę kanalizacji. Te obszary, które były ujęte 

w granicach aglomeracji mogły ubiegać się o dotacje w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Obecnie granice aglomeracji muszą być ustanawiane w oparciu o znowelizowane 

prawo wodne, które wymusza pewne kryteria związane z ilością osób przyłączonych do istniejącej lub 

planowanej kanalizacji we wskaźniku 1 km. W oparciu o te kryteria zostały wyznaczone nowe 

obszary aglomeracji zgodnie z załącznikami do uchwały. Powoduje to pewne przesunięcia granic 

aglomeracji w stosunku do dotychczasowych. Na bieżąco będzie można korygować granice 

aglomeracji w sytuacji, jeśli kolejne obszary zostaną skanalizowane i nastąpią zmiany wskaźnikowe, 

nie rzadziej jednak niż raz na dwa lata. Mamy granice aglomeracji i obszary w ramach aglomeracji, na 

których kanalizacja nie została jeszcze wykonana. I w tym przypadku będziemy mogli składać 

wnioski o dofinansowanie do Regionalnego Programu Operacyjnego w nowej perspektywie 

finansowej, natomiast w przypadku obszarów, gdzie te wskaźniki nie były spełnione i pewne dane nie 

mogły się znaleźć w granicach aglomeracji to z kolei podlegają pod możliwość aplikowania w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Przewodniczący Sesji (55:40) zapytał, czy są jakieś pytania i otworzył dyskusję. 

W dyskusji udział wzięli: Radny Grzegorz Pszczoła (56:03); Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz 

Nałęczowa (56:21); Radny Jerzy M. Sołdek (57:51);  Radny Roman Kamola (59:28);  

Przewodniczący Sesji (1:00:43); Radny Roman Kamola (1:00:54); Przewodniczący Sesji (1:01:27); 

Radny Grzegorz Pszczoła (1:01:48); Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:02:06); 

Przewodniczący Sesji (1:02:42). 



Z:\Nowe_od_listopada_2018\Protokoły\2020\XXIX_Sesja_18_12_2020\XXIX_Protokół_sprawdzony_KM.docx_TZ 

Strona 6 z 10 

 

Dyskusję zakończono, a Przewodniczący Sesji poprosił (1:03:55) przewodniczącego komisji 

uzdrowiskowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (1:04:00)  przedstawił opinię 

Komisji w brzmieniu: „Komisja Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2020 r. projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy Nałęczów - opiniuje 

pozytywnie przy 6 głosach „za” (głosowało 6 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (1:04:09) odczytał projekt uchwały Nr XXIX/201/20 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 18 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

gminy Nałęczów. 

Uchwała Nr XXIX/201/20 poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 14 głosach 

„za” (głosowało 14 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 8. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. (brak wizji i fonii) 

Przewodniczący Sesji zapytał radnych, czy zgłaszają jakieś uwagi lub poprawki do przedstawionego 

protokołu nr XXVI z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 21lipca 2020 roku:  

Radni uwag do protokołu nr XXVI z dnia 21 lipca 2020 roku nie wnieśli. 

Radny Jerzy M. Sołdek (brak wizji i fonii) 

Zapytał Burmistrza, czy są świeże informacje w sprawie Dworu Górskich. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (00:02- 2 cz.) odpowiedział, że w toku prac nad 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego zostanie rozszerzona funkcja 

dla działki, na której znajduje się Dwór Górskich o zabudowę mieszkaniową, pensjonatową i usługi 

hotelowe. Właściciel tej nieruchomości może już ma skrystalizowane plany, ale dotychczas nie 

podzielił się z nami, jaki rodzaj inwestycji zamierza realizować. 

Radny Roman L. Kamola (01:19 - 2 cz.) 

1. Rozstrzygnięto przetarg na zakup rowerów elektrycznych, ile ich będzie. 

2. Zgłosił uwagę do Przewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji, żeby materiały na komisje 

i na sesje trochę wcześniej dostarczać, aby była możliwość zapoznania się z nimi.  

3. Ulica Sienkiewicza wymaga poprawy nawierzchni w niektórych miejscach tam gdzie są studzienki 

kanalizacyjne, które t są znacznie powyżej jezdni. 

4. W sprawie Dworu Górskich wyraził wielką nadzieję, że nie skończy się to w taki sposób jak 

z Willą „Gwizdanówka”, która została podpalona. Właściciele tej nieruchomości chyba do tego 

dążą, widząc jak się tą nieruchomością zajmują. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (03:42- 2 cz.) odpowiedział: 

1. W sprawie elektrycznych rowerów będzie ich: 50 klasycznych i 15 elektrycznych. 

2. W sprawie poprawy nawierzchni na ul. Sienkiewicza, nprawa zostanie wykonana systemem 

gospodarczym na zasadzie zdjęcia kostki, zrobienia stabilizacji i ułożenia jej ponownie na 

odpowiedniej wysokości. 

Radny Jerzy Pyśniak (05:11- 2 cz.) 

1. Dlaczego nie można oddawać odpadów z produkcji rolniczej na PSZOK, takich jak folie po 

kiszonkach i sznurki. 

2. Obserwuje się na wsiach, że co raz więcej wystawianych jest do odbioru odpadów 

biodegradowalnych takich jak trawa, liście. Większość mieszkańców na wsiach deklarowała, że 
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ma kompostowniki i takie odpady powinny trafiać na kompostowniki, po co mamy wszyscy 

ponosić tego koszty. Czy jest możliwa weryfikacja odpadów. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (06:15- 2 cz.) odpowiedział: 

1. W sprawie odpadów biodegradowalnych. Zgodnie z ustawą gmina ma obowiązek zabierać 

wszystkie odpady wystawiane przez mieszkańców. Z nowym rokiem stawki, które płacimy do 

PROEKOB w Bełżycach będą musiały ulec zwiększeniu w związku z kosztami systemu. 

W niedalekiej perspektywie czeka nas podwyżka opłat za odpady komunalne. 

2. Sprawę odbioru odpadów z produkcji rolniczej sprawdzi, ponieważ odbiór miał być realizowany ze 

specjalnego projektu, na który była przewidziana pewna pula środków i może już się skończyły. 

Przypomniał, że obecnie rolnik jest traktowany, jako przedsiębiorca i odpady rolnicze są 

traktowane jako odpady z działalności gospodarczej. 

Radny Grzegorz Pszczoła (07:29- 2 cz.) 

Przed tunelem w prawo w Piotrowicach jest droga, z której korzystała firma TRAKTEK przy 

modernizacji linii kolejowej. Droga ta została naprawiona, ale nie w  całości, pozostał jeszcze odcinek  

około 200m, który został częściowo naprawiony. Czy coś wiadomo, że oni to skończą i droga zostanie 

utwardzona.   

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (08:02- 2 cz.) odpowiedział: 

Kamień na drodze został położony przez firmę BUDIMEX nie TRAKTEK. Dokonaliśmy wizji 

lokalnej z przedstawicielem firmy BUDIMEX, który poinformował, że oni wykonując prace na kolei 

poruszali się na odcinku drogi, którą utwardzili i nie czują się zobligowani do utwardzenia całej drogi. 

Dlatego utwardzenie pozostałego odcinka drogi musimy wykonać we własnym zakresie.  

Radny Grzegorz Pszczoła (09:07- 2 cz.) pojazdy związane z modernizacją kolei poruszały się po tej 

drodze, bo widział. Może to były pojazdy firmy TRAKTEK, a nie BUDIMEX, bo w stronę Lublina 

prace wykonywała firma TRAKTEK. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (09:34- 2 cz.) potwierdził, że od tego miejsca, gdzie 

został kamień wysypany zaczyna się zakres firmy TRAKTEK i jeszcze będą prowadzone rozmowy 

z tą firmą. Natomiast z BUDIMEX–em rozliczenie w sprawie użytkowania dróg mamy zamknięte. 

Przez BUDIMEX została wykonana nakładka asfaltowa na drodze powiatowej od ronda 

w Piotrowicach w kierunku Drzewiec, nakładki asfaltowe na drogach gminnych, plus przesypanie 

drogi kamieniem. 

Radny Adam Kozak (10:42- 2 cz.) kontynuując sprawę modernizacji linii kolejowej, zaproponował 

aby przed ostatecznymi odbiorami dopilnować i wyegzekwować zobowiązania firmy i te ustne jak 

wiadukt w Czesławicach.  

Podziękował za zaangażowanie Burmistrza w sprawie położenia nakładek asfaltowych na drogach.  

Kiedy zostanie oddamy wiadukt w Czesławicach warto byłoby powrócić do tematu tablicy 

upamiętniającej wydarzenia II Wojny Światowej w tym miejscu. Tablice zostały zdewastowane 

jeszcze przed remontem, ale może teraz jest czas i miejsce, aby zastanowić się czy nie oznaczyć na 

wiadukcie miejsca pamięci ofiar, które poległy podczas II Wojny Światowej. 

Radny Jacek Wilk (12:59- 2 cz.) 

Bardzo niepokoi mnie nieobecność po raz kolejny na Sesji i Komisji  Radnego Wojciecha Pawłocika. 

Pan Przewodniczący Sesji poinformował, że nieobecność radnego jest usprawiedliwiona, co oznacza, 

że ma informację, co się dzieje z Panem Pawłocikiem. A wiemy, jaka to jest barwna i ciekawa postać 

zarówno w radzie gminy jak i w życiu społecznym. Myślę, że wszyscy radni oraz jego wyborcy są 

bardzo ciekawi, dlaczego wciąż jest nieobecny. Mam nadzieję, że na kolejnej Sesji Rady Pan 

Pawłocik już będzie. Proszę o odpowiedź. 
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Przewodniczący Sesji (13:58 - 2 cz.) korzystając z okazji, że Państwo wyrażacie zatroskanie 

o Radnego Wojtka Pawłocika, poinformował, że rozmawiał z nim, wraca do zdrowia i pozdrawia 

Państwa. Sądzi, że na następnej Sesji Rady będzie już dostępny do dyskusji. 

Radny Jerzy Pyśniak (14:22- 2 cz.) 

Kolej zakończyła remonty. W tym tygodniu dokonano przeglądu i inwentaryzacji drogi Powiatowej 

Wąwolnica – Kurów rozumiem, że pod kątem planowanego remontu tej drogi. Z tego, co pamiętam 

do remontu tej drogi miała się włączyć gmina Markuszów. Czy to prawda, że gmina Markuszów 

wycofuje się z udziału w remoncie tej drogi na odcinku Buchałowice – Kaleń- Markuszów. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (15:06- 2 cz.) odpowiedział, że nie chciałby się 

wypowiadać w imieniu Gminy Markuszów, ponieważ nie mam takich informacji.  

W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie w terenie, które rozpoczęło się w Kurowie w sprawie 

remontu drogi powiatowej od Kurowa do granic Gminy Nałęczów i dalej do Wąwolnicy. Gmina 

Markuszów w tym projekcie nie uczestniczy, bo ta droga nie przebiega przez Gminę Markuszów. 

Ustaliliśmy, że każdy z gospodarzy na terenie swojej gminy złoży dodatkowe zapotrzebowanie 

związane z przebudową tej drogi. Gmina Nałęczów wskazała potrzebę budowy chodnika na odcinku 

od „Grubej Lipy” w Drzewcach do Szkoły Podstawowej w Drzewcach - Kolonii i dalej do granic linii 

zabudowy, co poprawiłoby bezpieczeństwo osób dorosłych i dzieci uczęszczających do szkoły. 

Powiat w drodze przetargu już wyłonił firmę, która będzie przygotowywać dokumentację projektową. 

Spotkanie odbyło się z udziałem przedstawicieli firmy, która została wyłoniona w przetargu na 

wykonanie dokumentacji projektowej, żeby wskazać sugerowane przez gminy zakresy prac 

dodatkowych. Geodeci już wykonują pomiary pasa drogowego pod kątem rozwiązań projektowych. 

Przystąpienie do remontu drugiego odcinka drogi powiatowej Bronice - Markuszów jest obecnie 

niemożliwe z powodu nie uregulowanych stosunków własnościowych. W kilku miejscach droga 

przebiega przez grunty prywatne, albo brakuje pasa drogowego. Ma nadzieję, że modernizacja granic 

Gminy Nałęczów i poszczególnych działek uporządkuje te kwestie i będzie możliwe zaprojektowanie 

przebudowy nawierzchni na tej drodze. Założenie jest takie, że przy najbliższym naborze do Funduszu 

Dróg Samorządowych ta droga będzie złożona we wniosku przez Starostwo Powiatowe w Puławach. 

Radny Jerzy Pyśniak (18:07- 2 cz.) 

Czy możemy liczyć na naprawę tej drogi w granicach dwóch lat, jeśli będą środki finansowe 

i wszystko dobrze się ułoży.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (18:16 - 2 cz.) odpowiedział, że jest to realna 

perspektywa, jeśli nabór wniosków do FDS będzie miał miejsce na początku przyszłego roku. Ocena 

zwykle trwa kilka miesięcy. Przy założeniu, że wniosek uzyska pomyślną weryfikację, następnie 

uzyska pozwolenie na budowę oraz zostanie wyłoniony wykonawca, wówczas realną perspektywą 

wykonania tego zadania będzie rok 2022 najpóźniej 2023. Jako Gmina będziemy musieli 

zabezpieczyć środki finansowe, ponieważ założenie było takie, że każda z gmin ma zabezpieczyć 

50% kosztów tego zadania na swoim obszarze. 

Radny Jerzy Pyśniak (19:45- 2 cz.) 

Rozumiem, że wstępnie możemy przyjąć, iż pierwszy etap byłby budowa drogi Wąwolnica – 

Buchałowice – Kurów, a drugi etap Buchałowice przez Bronice – Kolonia w kierunku Markuszowa 

jeśli otrzymamy dofinansowanie unijne. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (20:03 - 2 cz.) odpowiedział, że to są dwa oddzielne 

zadania, to nie są etapy. 

Radny Grzegorz Pszczoła (20:41 - 2 cz.) 

Rozumiem, że mówimy o drodze powiatowej z pominięciem Bronic – Kolonii w kierunku dawnej 

drogi krajowej Lublin – Warszawa. Dobrze byłoby trzymać rękę na pulsie i przypilnować powiat, 

żeby jednak i tą drogę ujął w swoich planach.  
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (21:25 - 2 cz.) poinformował, że nieustająco zwraca 

uwagę na potrzeby drogowe dróg powiatowych na terenie Gminy Nałęczów. 

Przewodniczący Sesji (21:38 - 2 cz.) trzeba też dodać informację, że może się zmienić sposób 

finansowania budowy dróg. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (21:49 - 2 cz.) poinformował, że może nam przybyć 

dodatkowa konkurencja, ponieważ Fundusz Dróg Samorządowych od przyszłego roku ma zmienić 

nazwę (dokładnie jej nie pamięta) i ma być rozszerzony o możliwość budowy, czy przebudowy dróg 

wojewódzkich. Co oznacza, że oprócz gmin i powiatów również Zarządy Dróg Wojewódzkich będą 

mogły aplikować do tego funduszu, a nie wiemy, czy pula środków będzie proporcjonalnie 

zwiększona. Na pewno zwiększy się ilość podmiotów aplikujących, więc będzie większa konkurencja 

jeśli chodzi o dotacje. Również nie wiemy jakie będą kryteria punktacji. 

Radny Jerzy Pyśniak (13:03- 2 cz.) 

Musimy też myśleć o zabezpieczeniu w 50 % wkładu własnego w budżecie gminy na te zadania 

drogowe w perspektywie 5 lat. 

Przewodniczący Sesji (23:22 - 2 cz.) odpowiedział, że nawet te projekty, które zostały złożone na 

przyszły rok do FDS nie koniecznie mają zabezpieczenie w tej chwili w budżecie. W momencie, 

kiedy mamy zapewnione finansowanie na konkretną inwestycję dopiero wtedy szukamy pieniędzy 

w budżecie. W tym roku mieliśmy taką sytuację, że kilka razy zmienialiśmy pozycje w budżecie, bo 

co innego zakładaliśmy do realizacji, a potem poziom dofinansowania z FDS był różny. Na przykład 

droga w Piotrowicach miała 60% dofinansowania, a droga w Charzu A 50% dofinansowania. A życie 

pokazało, że na przetargu można było zaoszczędzić. Ważne jest, żeby ogólnie trzymać rękę na pulsie 

i skategoryzować potrzeby, w których sołectwach i które drogi wymagają remontu. Lista na pewno 

będzie długa, ale taka inwentaryzacja jest niezbędna po to, żeby w jakiś sposób przygotować się do 

zaprojektowania drogi, a mając projekty według priorytetów można będzie występować o fundusze. 

Trzeba pamiętać, że w tej chwili jesteśmy na końcówce funduszy unijnych z poprzedniej 

perspektywy. Nowa perspektywa jeszcze nie jest rozpisana, nie wiemy jakie będą pule środków i na 

jakie projekty. Na pewno nie zatrzymamy się w miejscu, jak będą pojawiać się kolejne projekty unijne 

będziemy aplikować swoje wnioski.  

Więcej oświadczeń i zapytań nie zgłoszono. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9.  

Odpowiedzi na zapytania (25:34- 2 cz.) 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone w pkt. 8. (00:02- 2 cz.) 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 10.  

Interpelacje. (25:45- 2 cz.) 

Przewodniczący Sesji (25:47- 2 cz.) poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja między 

Sesjami Rady i zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelacje na piśmie. Nikt z radnych nie 

złożył interpelacji. Wobec czego Przewodniczący Sesji zachęcił radnych do składania interpelacji na 

piśmie w okresie między Sesjami Rady do biura rady.  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 11.  

Zamknięcie obrad. (26:14- 2 cz.) 
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Przewodniczący Sesji (26:16-2 cz.) złożył życzenia „zdrowych, spokojnych Świąt Bożego 

Narodzenia. Wytrwałości w dążeniu do celów publicznych i prywatnych. Wszystkim oglądającym 

i słuchającym dużo zdrowia, bo w tym roku jest to bardzo ważne, żebyśmy dbali o siebie o swoich 

bliskich i wytrwałości w samoizolacji. Czeka nas trudny okres na przełomie roku. Następna Sesja 

Rady również będzie w systemie zdalnym, wychodzą nam coraz lepiej niemniej jednak za wszystkie 

niedogodności przepraszamy. Mam nadzieję, że poczynione inwestycje w przyszłym roku pozwolą 

nam korzystać z większej przepustowości Internetu i wtedy będziemy mogli o wiele lepiej 

wykonywać naszą pracę. 

 Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Muciek zamknął obrady XXIX Nadzwyczajnej Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

Sesję zakończono o godz. 15:40. (27:29-2 cz.). 

 

            

Protokołowała 

Teresa Ząbroń   

Legenda: np. (2:27:32) czas transmisji sesji (godzina:minuta:sekunda) 


